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8 gondoskodás minősége 
Szegeden fejlődik a szociális ellátás 

intézményhálózata 
Ahogyan nő az átlagélet- garzonház tervezése is. A je- Még az intézeti gondozás ke-

kor, mind több idős ember- lenlegi helyzetre jellemző, reteit is tágítani kell, figye-
rő] gondoskodik társadal- hogy szociális otthonbani el- lembe véve, hogy magasabb 
munk. Az öregek között ter- helyezést negyvenen kérel- korban és magasabb általá-
mészete6en vannak olyanok meznek; nyugdíjasházra 375- nos műveltséggel rendelkező 
is, akiknek családi körűimé- en várakoznak. így már nem emberek igénylik ezt is. 
nye, illetve szociális helyze- elsősorban az igények szám- Vagyis az intézményekkel 
te különleges figyelmet és fo- szerűsége okoz gondot a ta- szembeni elvárasok ^öveked-
lyamatos gondoskodást igé- nácsnak, sokkal inkább a nek — s ezeknek csak folya-
nyel. A gondoskodást ha- gondoskodás színvonalának matos fejlesztéssel, korszerű-
zánkban az állam gykoro l j a , javítása, a gondozási formák sítéssel felelhetnek meg. 
egészségügyi, igazgatási és korszerűsítése. Szegeden egyesítették a 
szociális intézményei révén. A városban több mint 30 szociáhs intézményhálózatot, 

A szegedi városi tanács a ezer a hatvan éven felüliek v a g y j s egy keretben működ-
közelmúltban áttekintette a száma, akik közül évente n e k a z otthonok, a házi gon-
felnőttvédelemre rendelt szo- hat- hat és fél ezren részesül- dozószolgálát, az öregek nap-
ciális intézményrendszer mű- nek különféle eseti vagy k ö z i otthonai' és a nyugdíjas-
ködését és a gondoskodás kö- rendszeres szociális ellátás- házak A petőfitelepi otthon 
rét, színvonalát javító hatá- ban. Ennek anyagi ellenté- általában elfogadható köriil-
ro-riokat hozod. tele a tanács költségvetési m é n y e k k ö z ö t t lá t ja el la-

Sze-eden a gondoskodás számláján évi 21—22 millió k ó i t ; ^ alsóvárosi otthon 
clap;ai szilárdak, különösen a forint, de jelentős értékű tár- épülete voltaképpen alkal-
három évvel korábban ha- sadiz.ni munkával egészül ki. m a t i a n mai szerepére, még 
zott határozatok végrehajtá- Hetven szegedi vállalat, in- h a j a vf tot tak js a körülmé-
sa óta. Átadtak ugyanis tézmény patronálja például a n y e k e n ^ elmúlt években, 
azóta egy 70 lakőegvséges szociális otthonokat, s mun- A z i t t gondozottak helyzetét 
nyugdíjasházat: elkészült a k?hozzájárulásuk értéke ta- c £ a k a °To lbuh in sugárútra 
Tolbuhin sugárúti 120 szemé- valy megközelítette a félmii- v a l ó áttelepülés oldja majd 

meg generálisan. 
A tanács végrehajtó bizott-

lyes szociális otthon kialakí- lió forintot, 
tásának programterve és fo- A tanács a gondozásban ré-
lyamatban van ugyanott 200 szesiilök arányának növeka- , . 
Idős embernek otthont adó désével számol a jövőben. " S a megallap.totta a téma 

targyalasakor, hogy a kolt-
- V W f ' — — — " ••* B.D T. 

Tanévnyitó 
a tudományegyetemen 

Tegnap, kedden délelőtt 
az egyetem Dugonics téri 
központi épületében tartotta 
meg tanévnyitó ünnepi köz-
gyűlését a József Attila Tu-
dományegyetem. Az ünnep-
ségen megjelent dr. Komó-
csin Mihály, az MSZMP 
Csongrád megyei bizottsá-
gának első titkára, dr. Per-
jést László, a megyei tanács 
elnöke. Török József, a vá-
rosi pártbizottság első t i tká-
ra, Bányainé dr. Birkás Má-
ria, a váro6i tanács elnök-
helyettese, dr. Hermán Jó-
zsef, az Oktatási Miniszté-
rium egyetemi és főiskolai 
osztályának vezetője, Bódi 
György, a KISZ Csongrád 
megyei bizottságának első 
titkára, Novákné Halász 
Anna, a városi KISZ-bi-
zottság első titkára, vala-
mint a társintézmények 
képviselői. 

Dr. Antalffy György egye-
temi tanár, a József Attila 
Tudományegyetem rektora 
mondott ünnepi beszédet. 
Előbb ismertette a személyi 
változásokat: a JATE okta-

{ • - « 

S o m o g y i K á r o l y n é f e l v é t e l e 

Az ünnepség résztvevőinek egy csoportja, dr. Antalffy 
György tanévnyitó beszédét mondja 

Meggyorsítják 
a lakásfelújításokat 

Ezerkilencszáznyolcvanig és anyagok alkalmazására, 
pótlólag 25 ezer lakás elma- Több rr.in' hat éve eredmó-
radt felújítását kel! elvégez- nyese'n működik az ország 65 
ni és öt év alatt összesen 75 ingatlankezelő vállalatnának 
ezer lakás tatarozását, kor- szakmai társulása és az idén 
szerúsítését fejezik be az nyolc dunántúli megye ta-
országban — jelentették be nácsi építőipari vállalatának 
kedden Székesfehérváron, a műszaki fejlesztési társulása 
tanácsi építőipari vállalatok is megalakult. Az építőipari 
üzemszervezési konferencia- vállalatok dunántúli i r tegrá-
jának zárónapján. A kétna- ciója megkezdte az ú j tech-
pos tanácskozáson már a r.o'ógiák. eljárások és válla , 
gyakorlatban vizsgázó, ha- lati újítások kölcsönös át-
tékony üzem- és munka- adását, 
szervezési tapasz; aa toka t , az M 
építőipari és ingatlankezelő 
vállalatok társulási formái-

ségvetésben biztosított meg-

I felelő összefogás és segítség-
nyújtás kielégítő és várt fej-

I lődést eredményezett a gon-
doskodásra szoruló öregek 
javára. A szociális intéz-
ményrendszer továbbfejlesz-
tését azonban újabb komoly 
erőfeszítésekkel kell segíteni 

gyeimet igényel a Tolbuhin 
sugári; ti rekonstrukciós prog-
ram es az ottani garzonház 
ügye: meg kell vizsgálni az 
Acél utcai öregek napközi 
otthona áthelyezésének lehe-
t ő s é é t : n jól bevált házi szo-
ciális gondozás hálózatának 
bővítése szükséges, az ered-
ményesen működő afctívahá-
lózat megerősítésével. 

tási rektorhelyettesének dr. 
Kristó Gyula egyetemi ta- Tóthné dr. Fábián Eszter, amelyekre a középiskolák-
nárt, az Állam- és Jogtudo- Dárú Sándor és dr. Mol- nak leginkább szükségük 
mányi Kar dékánjának dr. tár Imre, a Bölcsészettudo- van. E változtatás kedvező-
Veres József egyetemi ta- mányi Karon dr. Makk Fe- en befolyásolja majd a vég-
nárt nevezték ki. A Bölcsé- zene, dr. Mucsi József es zős hallgatok elhelyezkedé-
szettudományi Kar dékán- dr. Szabó József, a Termé- si lehetőségeit is. A Termé-
helyettesi teendőinek ellátá- szettudományi Karon pedig szettudományi Karon a 
sával dr. Mikola Tibor tan- d r - Nagy Péter, dr. Szűcs programozó-tervező mate-
székvezető egyetemi docenst József, dr. Németh József, matikus és a programozó 
bízták meg. Az Egyetemi dr. Bogrodközy György, dr. matematikus szakokon úgy-

—"nevezetesen- "fokozott^fi- [Tanács tagja lett dr. Rácz Makay Árpád, dr. Hackl La- nevezett kétlépcsős oktatást 
János egyetemi tanár. dr. josné és dr. Boga Endre: A vezetnek be. ugyanakkor 
Tóth László docens, dr. Ko- Magyar Tudományos Aka- megindul egy mélyebb el-
vács István egyetemi tanár, démia közgyűlése rendes méleti alapokat adó rnate-
dr. Ilia Mihály docens, dr. tagjává választotta dr. IWé- matikusképzés is. Minden 
Leindler László egyetemi ta- rei Gyula egyetemi tanári, karon bevezették már A ma-
nár és dr. Seres László do- levelező tagiává dr. Lovász gyar munkásmozgalom tör-
cens Egyetemi tanári kine- László egyetemi tanárt. ténete, illetve Az állampol-
vezést. kapott az Állam- és Az elmúlt tanévben a tu- gárok jogai és kötelességei 
Jogtudományi Karon dr. domanyegyetem nappali ta- elnevezésű tantárgyakat, az 
Kemenes Béla és dr. Veres gozatán 453. a levelező ta- egyetemen a szociológiai 
József, egyetemi docens lett gozaton 239. esti taRozaton tanszék pedig a közeljövő-
dr. Szögi István (Marxiz- pedig 43 hallgató fejezte be ben alakul meg. 
mus—Leninizmus Szakcso- tanulmanyait. Az idei tan- A jovóben eróslteni M l 
port), a jogtudományi karon évben 761 elsoevest koszont- a 2 e g y e t e m i olctató- es ne. 

hetnek, a JATE-n összesen 

nak és együttműködésének 
helyzetét vitatták meg. Ki-
emelték, hogy a mintegy 400 
milliárd forint értékű hazai 
lakásállomány állagának 
megóvása sürgető feladat, 
amely döntően a tanácsi épí-
tőipari és ingatlankezelő 
vállalatokra vár. 

Az V. ötéves tervben ösz-
szesen 30 milliárd forintot — 
ebből Budapesten 16 milliár-
dot — költenek lakásfelújí-
tásra és további 13 milliárd 
forintba kerül a szövetkezeti 
lakások, OTP-társasházak 
karbantartása. A szövetkeze-
ti és OTP-lakások felújítása 
— ennek szervezeti és pénz-
ügyi formái — jórészt meg-
oldatlan, de hiányoznak a 
tapasztalatok, a célravezető 
eljárások a lassan már elöre-
gedő házgyári lakások meg-
előző karbantartására is. 

A lakóházfelújításban fel-
gyülemlett, több évtizedes 
elmaradás csökkentésére az 
Építésügyi és Városfejlesz-
tési Minisztérium kidolgozza 
a lakóházfelújítás távlati 
koncepcióját. Ezen belül ki-
alakít ja a nagypanelos m a -
gasházak karbantartási és 
felújítási rendszerét, egyide-
jűleg — a torlódó feladatok 
ellátására — ütőképesebbé 
teszik a tanácsi építőipari és 
ingatlankezelő vállalatok 
szervezetét, tevékenységét. 
A székesfehérvári országos 
tanácskozáson elmondták, 
hogy fokozottan ösztönzik a 
lakáskarbantartó vállalatokat 
az ú j technológiák bevezeté-
sére, a korszerű eljárások 

A tudomány a mezőgazdaságért 

Kukoricabemutató Szegeden 
A mezőgazdaságban is kutatók az időjárás váltó zé- rendelkeznek. Erre a szege-

notkulozhetellen a kutatók konyságában látják. (Mértek di TC 225 és a szegedi MSC 
munkája . Üj fa j tákat neme- már 30 és 90 mázsát is hek- 515 a legalkalmasabb, 
sítenefc, az eddiginél ered- táronként.) A mostani kísér- Ezután dr. Csala Gábor 
ményesebb eljárásokat dol- letek muta t ják : az újonnan osztályvezető a vetőmegellá-
goznak ki a termés mennyi- nemesített kukorica kiváló tás várható alakulásáról 
ségének, minőségének javí- genetíimi képességgel ren- számolt be. Szeged környé-
tására. Tapasztalataikról delkezik. Optimális körül- kéről 450—480 vagon fém-
évenként többször is beszá- menyek mellett 140 mázsás zárolt vetőmagot várnak, 
mólnak, ismertetik a szak- hektáronkénti termés is el- Némely ismert fajtából ke-
emberekkel legújabb ered- érhető a jövőben. Ennél sze- vesebb terem, mint ameny-
ményeiket. Ennek jegyében rényebbet várnak az elkö- nyíre igény van. 
hívta össze tegnap Szeged- vetkező időktől a kutatók. Ezt követően a szakembe-
re a Gabonatermesztési Ku- Az ezredfordulóra 75—76 rek az öthalmi kísérleti te-
tató Intézet és a Magyar mázsás átlagtermés lesz a lepen megtekintették a ku-
Agrártudamányi Egyesület reális, figyelembe véve a koricatáblákat, és az agro-
Csongrád megyei szervezete gépesítés fejlettségét, a ta- technikai kísérleteket. 

lajviszonyokat. * 
Mostanában egyre jelentő- Ma és holnap folytatódik 

lőit. Termelési rendszerek, sebb szerepe van a silóku- az eseménysorozat. Délelőtt 
állami gazdaságok, szövet- koricának az állatok takar- 9 órakor homoki kukorica-

vet- mányozásában. Nem mind- termesztési bemutatót tarta-
egy, mikor és hogyan szecs- nak Ásotthalmon, a kultúr-

házban, ezt Sibalin Antal, 
a Bajai Kukoricatermesztési 

termesztési Kutató Intézet keznek elhúzni a termeszté- Rendszer igazgatója nyitja 
üvegházában tartott összejö- si időt. Vagyis olyan fa j ták- meg. Dobó Antal, az ásott-
vetelen dr. Magassy Dániel kai kísérleteznek, amelyek halmi Felszabadulás Tsz el-
igazgatóhelyettes köszöntötte nem egyszerre érnek, és ke- nöke a termelőszövetkezet 
a résztvevőket, majd Széli vesebb energiával feldolgoz- kukoricatermesztési tapasz-

hatók. talatairól számol be. Ezt 
Elmondotta még az elö- követően dr. Klenczner Im-

hibridekről és elismert ku- adó, hogy lényeges a kuko- re, a mezőgazdasági tudo-
koricafajtákról tartott elő- rica vetésének időpontja, mányok kandidátusa tart 

Még nincs kellő tapasztala- előadást Kukorica és egyéb 
tuk a kosai vetésről, ezért növények termesztése a hó-

ja lényegeset nem változott, csak azokat a fa j tákat ja- mokon címmel. Végül a kí-
mégis ingadozik a kukorica vasolják. amelyek jól tűrik serietek eredményét tekintv 
termésátlaga. Ennek okát a a hideget kiváló értékekkel hetik meg az érdeklődők. 

a kukoricatermesztéssel fog-
lalkozó gazdaságok képvise-

kezetek mezőgazdászai 
tek részt a bemutatón, ame-

velőmunka egységét, es a 
tanulmanyi fegyelmet. A 

_ , . . ,, hallgatók számottevő részé-
niszter az egyetem 34 hall- tapasztalható túlzott 
gatojat reszes.tette ebben az k ö n n y e d s é g e t i n t e n z i v s z a k _ 
evben népköztársasági ta- ^ m u n k a n a k k e l l f e l v á J _ 

^ I t ^ ' Ű ' r n T W á n m u n k a feladatait rendezte a Az egyetem három karan k ö z e } m ú l t b a n ö s s z e á l l í t o t t 

3929-en tanulnak ebben a 

intézkedési terv. ameiv a 
következő két évre hatá-

lyét elméleti ismeretterjesz- kázzák össze a gépek a ter-
tés előzött meg. A Gabona- mést. Ezért a kutatók igye-

Sándor osztályvezető a ku-
tatóintézetben nemesített 

adást. 
A termesztés technolfigiá-

a képzés s t ruktúrá ja az 
utóbbi években nem válto-
zott. Ám a társadalmi igé-
nyék következtében több rozza meK a feladatokat. 
szervezeti módosítást is vég- Dr. Antalffy György vé-
rehajtottak, az oktató-neve- gül köszöntötte az intéz-
lömunkát rugalmasan iga- mény új elsőéveseit, majd a 
zítva a szakemberszükség- legifjabbak után a legidö-
lethez. Az 1979—80-as tan- sebbek következtek: a rek-
évben indul meg az Állam- tor vas- és arany diplomákat 
és Jogtudományi Karon az nyújtott át az egyetem volt 
ú j tanterv, így a jogászkép- hallgatóinak. Vasdiplomát 
zésben nagy szerepet kap dr. Steiner Leó, aranydiplo-
többek között a szociológia mát dr. Arató Sándor, dr. 
és a szervezéstan. A Bölcsé- Olgyai Andor. dr. Pávó Pál, 
szettudományi Karon ren- dr. Steiner László, dr. Zsol-
tani. A tudományos kutató- dos Ferenc, dr. Tahy Jenő, 
dezték a szakpárosításokat: dr. Bálint Alajos és Szath-
a három alapszakhoz (ma- máry Ilona kapott. A kltün-
gyar. történelem. orosz) tetettek nevében dr. Bálint 
olyan szakokat kapcsoltak. Alajos mondott köszönetet. 

Nyersvas- és acélgyártás 
Az. acéltermékek minőségé- állapította, hogy a hazai kő-

nek javítása és a gyártás hászat termelékenysége és 
energiafelhasználásának csök- hatékonysága jelentősen el-
kentése a magyar kohászat maradt az élen járó acél-
legnagyobb hosszú távú fel- gy4rtó országok színvonala 
adata — állapították meg mögött, s hátrányának meg-
Siófokon a kedden megnyílt szüntetésére rövid idő alatt 
országos nyersvas- és acél- nagy erőfeszítéseket kell fen -
gyártó konferencián. ni. Bejelentette, hogy a ha-

A háromnapos tanácskozás tékonyabb nyersvasgyártás 
első napján Csépányi Sán- érdekében *rgyalásokat kell 
dor kohó- és gépipari minisz- , , , , , „ • . • • , 
terhelyettes elemezte az ipar- folytatnunk a Szovjetunióval 
ág helyzetét és távlati fel- eüy közös beruházású érc-
adatait. Többek között meg- dúsítómű felépítéséről. 


